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Societat
DISSABTE

7 DE NOVEMBRE DEL 2009 9el Periòdic d’Andorra

El Govern reitera
la necessitat de
revisar el conveni
amb Sant Julià

REUNIÓ ENTRE JAUME BARTUMEU, VICENÇ ALAY I ELS CÒNSOLS JOSEP PINTAT I ENRIC SANGRÀ

b

EL PERIÒDIC*
SANT JULIÀ DE LÒRIA

b

ONA MORANTE

33 El cònsol Josep Pintat i el cap de Govern, Jaume Bartumeu, ahir.

El projecte amplia el
campus i inclou un
viver d’empreses i un
aparcament

E
l Govern va reiterar ahir la
necessitat de revisar les con-
dicions del conveni amb el
C o m ú d e S a n t J u l i à d e

Lòria, segons el qual hauria de fer
una aportació de 5,4 milions d’euros
per a l’ampliació del campus de la
Universitat d’Andorra (UdA). Aques-
ta xifra, però, és molt inferior al cost
total que tindrà l’obra de construc-
ció d’un nou edifici polivalent i con-
seqüent remodelació de la plaça Ma-
jor. Segons el cònsol Josep Pintat,
que ahir es va reunir amb el cap de
Govern, Jaume Bartumeu, i el minis-
tre d’Ordenament Territorial i Medi
Ambient, Vicenç Alay, tot plegat po-
dria ascendir «a uns 15 milions

d’euros», si bé la valoració de l’obra
encara no s’ha fet. Ara bé, Pintat va
assenyalar que es tracta «no d’un
cost per al Govern, sinó d’una inver-
sió, i més tenint en compte que el
projecte no només fa referència a
l’UdA, sinó que inclou un aparca-
ment, espai per a un viver d’empre-
ses i un centre d’interpretació de la
informàtica i el videojoc».

Per Pintat, es tracta sobretot de di-
namitzar la parròquia i engegar pro-
jectes que «posicionin Sant Julià allà
on li pertoca dins del país, ja que
probablement és una de les par-
ròquies més endarrerides dins del
context d’Andorra». El cònsol laure-
dià va destacar que la trobada amb
Bartumeu i Alay va ser «molt cordial
i positiva» i va servir per tractar al-

tres projectes de desenvolupament
de la parròquia, com ara la cessió de
terreny per a les escoles secundàries
o la creació d’un centre de turisme
de negocis.

El cònsol va subratllar que, tot i
que «podia semblar que hi havia
hostilitat per ser d’un color diferent,
el cap de Govern s’ha mostrat sensi-
ble i amb esperit de col.laborar amb
el Comú perquè la parròquia pugui
anar endavant». D’aquí a 15 dies, hi
haurà una nova reunió entre el Go-
vern i els cònsols de Sant Julià, Josep
Pintat i Enric Sangrà, amb l’objectiu

de continuar afinant els diferents
projectes de la parròquia.

El Govern, de la seva banda, va en-
viar ahir un comunicat en què ex-
pressava la voluntat «que Sant Julià
de Lòria continuï sent la vila univer-
sitària del país». Així i tot, el Govern
sosté que «el projecte plantejat és
difícil d’assumir econòmicament,
perquè d’aquí al 2012 s’haurà d’in-
vertir una quantitat de 5,4 milions
d’euros». La conclusió és la mateixa
que fa una setmana: les condicions
del conveni s’han de revisar. H
*societat@andorra.elperiodico.com

Pintat parla de 15
milions d’euros de
cost total abans de la
valoració econòmica

L’Executiu promourà el català
entre les persones immigrants

UN NOU SERVEI ASSESSORARÀ ELS NOUVINGUTS

b

EL PERIÒDIC
LA MASSANA

Una prova de llengua
permetrà agilitzar la
renovació del permís

El Govern crearà un Servei d’Infor-
mació i Acollida per als nouvin-
gunts, des d’on es pretén formar, as-
sessorar i ajudar els immigrants que
arribin a Andorra a integrar-se en la
societat d’acollida. El servei es po-
sarà en marxa l’any vinent, alhora
que es desplega el reglament per a la
valoració del grau d’integració de les
persones nouvingudes, previst al
text refós de la llei qualificada d’Im-
migració.

El Servei d’Informació i Acollida
és fruit de la col.laboració entre el
Departament de Promoció Cultural
i Política Lingüística i el Departa-
ment d’Immigració. Els seus objec-
tius són informar les persones que
arriben al país de quina és la llengua
oficial a Andorra –el català–, així
com dels llocs on poden aprendre-la.
Així mateix, des del servei s’avaluarà
el grau de coneixement de les perso-
nes que hagin de renovar el permís
de treball.

El director del Departament de
Promoció Cultural i Política Lingüís-
tica, Joan Sans, va explicar ahir que
les proves a les persones que hagin
de renovar el seu permís seran vo-
luntàries i serviran principalment
per avaluar el seu coneixement de la

llengua i la cultura del país. Sans va
deixar ben clar que «no es tracta de
penalitzar, sinó de permetre que les
persones que tenen un bon coneixe-
ment de la llengua i la cultura facin
un salt en el procés de renovació de
la residència».

UNITAT D’INSPECCIÓ REFORÇADA / El
mateix Departament de Política
Lingüística va confirmar ahir que
s’ha reforçat la Unitat d’Inspecció
que vetlla pel compliment de la llei
del Català. Aquesta llei va entrar en
vigor el gener del 2002 i, tot i que
deixava un termini de dos anys per
adaptar-s’hi, establia l’obligatorietat
dels establiments d’atendre els
clients en català. Fins al moment, la
Unitat d’Inspecció havia actuat bàsi-
cament com a conseqüència d’algu-
na denúncia, però amb la creació de
dues places noves hi haurà la possi-
bilitat de treballar directament so-
bre el terreny i actuar d’ofici.

Finalment, el mateix departa-
ment va anunciar ahir la represa del
treball de la Comissió de Toponímia.
La comissió estava aturada des de la
legislatura passada i, en aquests mo-
ments, l’objectiu és donar-li un nou
impuls «amb l’objectiu d’aprovar i
publicar el nomenclàtor d’Ando-
rra». H

bLa Comissió de
Toponímia reprèn el seu
treball amb nou impuls

Ulls del Món
recapta
150.00 euros

SOPAR SOLIDARI

C. G.
ANDORRA LA VELLA

La Fundació Ulls del Món va cele-
brar ahir un sopar benèfic per tal
de recaptar fons per prevenir i
evitar la ceguesa entre les perso-
nes més pobres del món. L’acte,
que es va celebrar a l’Andorra
Park Hotel, va comptar amb l’as-
sistència de 185 persones, tant
andorranes com d’Espanya.

Els organitzadors d’aquest es-
deveniment van valorar la parti-
cipació molt positivament, ja que
els ha permès recaptar un total
de 150.000 euros. Núria Pe-
rramón, directora d’Ulls del Món,
va parlar d’un «repte superat»,
que permetrà donar a conèixer la
fundació fora de l’Estat espanyol
i «sensibilitzar la població en la
problemàtica de la ceguesa».
Aquesta vuitena edició de l’esde-
veniment se celebrava per prime-
ra vegada al Principat.

El sopar va comptar amb la
presència dels periodistes Albert
Om i Noemí Rodríguez, així com
del músic Toti Soler. Precisament
aquest últim va ser l’encarregat
d’obrir i tancar la celebració amb
dues actuacions musicals.

A més del sopar, també va ha-
ver-hi parlaments, projecció de
vídeos sobre projectes recents i
una connexió en directe amb un
representant de Mali. H


